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Vážený pane vicepremiére,  

 

obracím se na Vás jako na ministra financí České republiky ve věci klesajících finančních prostředků, které Vámi 

spravované ministerstvo přerozděluje a zasílá obcím, městům a krajům. Byl jsem upozorněn několika starosty 

z mého regionu, že v prvních dvou měsících a také na počátku března 2015 zásadně poklesly příjmy rozpočtů 

obcí, měst a krajů, přicházející na základě zákona o rozpočtovém určení daní.  

Výběr daní, respektive jejich přerozdělení do měst, obcí a krajů za leden, únor a počátek března 2015 je více 

než katastrofální, a pokud nedojde k okamžité nápravě, hrozí, že města a obce a kraje se v dalších měsících 

dostanou do vážných ekonomických potíží. Jejich příjmy se velmi rychle dostaly do situace, ve které se nacházely 

před změnou rozpočtového určení daní, která proběhla v roce 2011.  

Obce a města odhadovaly letošní příjmy podle optimistických zpráv, které jste, mimo jiné Vy i Vaše ministerstvo, 

opakovaně veřejně sdělovali – zlepšení výběru daně, rostoucí ekonomika a tedy také příjmy z daní, úspora a 

efektivita. Jak si tedy lze vysvětlit současný stav? Ekonomická čísla ukazují, že ekonomika roste. Znamená to tedy, 

že se zásadně zhoršil výběr daní?  

Vážený pane vicepremiére, prosím Vás o sdělení následujících informací:  

� Jaký je důvod propadu příjmů měst, obcí a krajů, ze strany Ministerstva financí České republiky?  

 

� Prosím o reálné porovnání příjmů, které obce, města a kraje obdržely od Ministerstva financí České 

republiky v posledních čtyřech letech. 

 

� Prosím o sdělení výhledu situace na další měsíce – předpokládám, že Ministerstvo financí si 

v případě takto vážné situace nechalo zpracovat analýzu dalšího vývoje. S čím tedy mohou obce, 

města a kraje reálně počítat? Jak se budou vyvíjet jejich příjmy? Předpokládá Ministerstvo financí 

České republiky, že se příjmy do obecních, městských a krajských rozpočtů v dalších měsících 

stabilizují, nebo dokonce že dojde k jejich doplnění do původně očekávané výše?  

  

Děkuji Vám za zodpovězení mých dotazů a za to, že se vážnou situací měst, obcí a krajů budete zabývat. Vaši 

reakci s nervozitou očekávám nejen já, ale také ti, kdo řídí česká města, obce a kraje, a v neposlední řadě jejich 

obyvatelé.  

 

V úctě,  

Mgr. Václav Horáček  


